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Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Oœwiadczenie dotyczy likwidacji podatku, tak zwanego janosikowego.
Zwracam siê do Pana Premiera o podjêcie dzia³añ zmierzaj¹cych do likwidacji czêœci równowa¿¹cej

subwencji ogólnej. Gmina Kraków, zgodnie z obowi¹zuj¹c¹ zasad¹, odprowadza co roku do bud¿etu pa-
ñstwa stosown¹ kwotê przeznaczon¹ na wsparcie gmin s³abiej rozwiniêtych. Subwencja równowa¿¹ca
ma zapewniæ harmonijny rozwój wszystkich polskich samorz¹dów gminnych, w istocie jednak stanowi
podatek od gospodarnoœci i aktywnoœci, który hamuje rozwój polskich miast. Gmina Kraków w roku
2004 odprowadzi³a z tego tytu³u do bud¿etu centralnego kwotê 22 milionów z³, w roku 2008 – kwotê
42 milionów z³, w tym roku bêdzie to oko³o 67 milionów z³.

Z pewn¹ satysfakcj¹ stwierdzam, i¿ mo¿na odnotowaæ plany zmniejszenia tych obci¹¿eñ, bêd¹ce
projektem Ministerstwa Finansów. Zmiany te maj¹ jednak charakter kosmetyczny i nie doprowadz¹
w rzeczywistoœci do zwiêkszenia stabilnoœci ekonomicznej gmin. Projekt zak³ada kilka wariantów dla
poszczególnych szczebli samorz¹dowych, niemniej jednak w³aœciwym kierunkiem powinna byæ likwi-
dacja tego podatku, tak zwanego janosikowego.

Zniesienie janosikowego jest s³uszne równie¿ z punktu widzenia prawa konstytucyjnego. Otó¿ jano-
sikowe narusza miêdzy innymi konstytucyjn¹ zasadê równoœci jednostek samorz¹du terytorialnego
oraz zasadê zaufania jednostek samorz¹du do pañstwa i stanowionego przez nie prawa. St¹d te¿ jakie-
kolwiek próby mutowania tego podatku nie s¹ po¿¹danym rozwi¹zaniem. Od lat samorz¹dy, zrzeszone
miêdzy innymi w Unii Metropolii Polskich, domagaj¹ siê zniesienia tego podatku jako elementu utrud-
niaj¹cego rozwój miast. Nale¿y podkreœliæ, i¿ nagminne zlecanie przez rz¹d zadañ bez rekompensaty fi-
nansowej dla samorz¹dów doprowadza te samorz¹dy do stanu stagnacji.
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